

ສິນິການມັດຜ້າຍ້ອມສີໄດ້ກາຍເປັນຂົວຕໍ່ທີ່ເພີ່ມຄວາມ ເຂົ້າໃຈເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ



“ຂ້ອຍບໍ່ເຄີຍຄິດວ່າ ຈະສາມາດດຶງດູດຄວາມສົນໃຈຈາກຊາວຕ່າງປະເທດຫຼາຍປານນີ້ ໂດຍອີງໃສ່ຄວາມສາມາດຂອງຕົນ, ຈົນວ່າມີຊາວຕ່າງປະເທດ 9 ທ່ານ ໄດ້ເດີນທາງ 8.000 ກວ່າກິໂລແມັດແລ້ວ ມາເຖິງນະຄອນຕາຫຼີ ທີ່ເປັນບ້ານເກີດຂອງຂ້ອຍ, ໄປສຳຜັດກັບວັດທະນະທຳຊົນເຜົ່າດັ້ງເດີມຢ່າງເລິກເຊິ່ງ.” ເມື່ອທວນຄືນປະສົບການສ້າງພາລະກິດຂອງຕົນ, ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ (Duan Yiran) ຊົນເຜົ່າປາຍນະຄອນຕາຫຼີ ແຂວງຢູນນານ ກ່າວວ່າ: “ການຍຶດໝັ້ນມາເປັນເວລາ 5 ປີ ເປັນປະສົບການທີ່ລຳຄ່າທີ່ສຸດ.”

ຂົວເຊື່ອມຕໍ່ຄົນກັບຄົນ



ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ໄດ້ເຕີບໃຫຍ່ຢູ່ຕາມຖະໜົນຊາວຕ່າງປະເທດ ນະຄອນຕາຫຼີ ກິງແຂວງປົກຄອງຕົນເອງເຜົ່າປາຍ ຕາຫຼີ, ນາງ ມີຫຼາຍໂອກາດໄດ້ແລກປ່ຽນກັບນັກທ່ອງທ່ຽວຕ່າງປະເທດຕັ້ງແຕ່ນ້ອຍ. ພີ່ນ້ອງຂອງນາງ ໄດ້ເປີດໂຮງຍ້ອມສີຢູ່ນະຄອນຕາຫຼີ ເຊິ່ງໄດ້ສ້າງໂອກາດໃຫ້ແກ່ນາງໃນການສຳຜັດກັບສິນິການເຜົ່າປາຍຍ້ອມສີ.

ປີ 2015, ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ໄປຮຽນຂະແໜງວິຊາອອກແບບຊຸດສະແດງຢູ່ອັງກິດ ແລະ ເຄີຍໄປຝຶກງານຢູ່ໂຮງລະຄອນແຫ່ງຊາດອັງກິດ. ພາຍຫຼັງຮຽນຈົບໃນປີ 2019, ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ເລີ່ມເປີດຫ້ອງສະຕູດີໂອ ມັດຜ້າຍ້ອມສີ YICrafts ຢູ່ນະຄອນຫຼວງລອນດອນຂອງອັງກິດ ແລະ ເລີ່ມເສັ້ນທາງສືບທອດສິນິການມັດຜ້າຍ້ອມສີເຜົ່າປາຍຂອງຕົນ ພາຍໃຕ້ການສົ່ງເສີມຂອງຄອບຄົວ ແລະ ຄູອາຈານ. ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍຮັບຮູ້ເຖິງສິນິການມັດຜ້າຍ້ອມສີເຜົ່າປາຍຫຼາຍກວ່າເກົ່າ, ນາງ ໄດ້ກັບຄືນບ້ານເກີດຂອງຕົນ, ຖ່າຍທຳສາລະຄະດີສິລະປະມັດຜ້າຍ້ອມສີເຜົ່າປາຍ ດ້ວຍຕົນເອງ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ນາງ ບໍ່ພຽງແຕ່ໄດ້ເປີດຫ້ອງສະຕູດີໂອເປັນລະບົບທາງອອນລາຍ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຢູ່ຕາມສື່ສັງຄົມອອນລາຍຂອງປະເທດອັງກິດເທົ່ານັ້ນ, ຫາກຍັງໄດ້ສ້າງກຸ່ມສື່ສານ


ເນື້ອໃນເພີ່ມເຕີມ:

ສິນິການມັດຜ້າຍ້ອມສີຂອງເຜົ່າປາຍ ນະຄອນຕາຫຼີ ແຂວງຢູນນານ ຈົນ ມີປະຫວັດສາດມາເປັນເວລາຍາວນານ ແລະ ມີຊື່ສຽງໂດ່ງດັງທີ່ສຸດ, ເປັນພາກສ່ວນສຳຄັນຂອງປະຫວັດສາດ ແລະ ວັດທະນະທຳເຜົ່າປາຍ. ສ່ວນຫຼາຍຈະມັດຜ້າຍ້ອມສີເປັນຮູບພູຜາປ່າໄມ້ ຫຼື ແມ່ນ້ຳລຳເຊຂອງນະຄອນຕາຫຼີ.

ຜ້າທີ່ໃຊ້ເຂົ້າໃນການຍ້ອມສີສ່ວນຫຼາຍ ຈະເປັນຜ້າຝ້າຍສີຂາວ ຫຼື ຜ້າຝ້າຍປະສົມປ່າ, ຕົ້ນຕໍຈະໃຊ້ນ້ຳສີຟ້າທີ່ກັນຕອງຈາກພືດທຳມະຊາດ ມາເປັນນ້ຳສີຍ້ອມ ໂດຍຜ່ານຈາກການມັດຜ້າເປັນຮູບທີ່ຕ່າງກັນ ເພື່ອຍ້ອມເປັນຮູບ ຫຼື ລວດລາຍທີ່ຕ່າງກັນ. ສາມາດເອົາຜ້າຍ້ອມສີເຫຼົ່ານີ້ ມາເຮັດເປັນເຄື່ອງໃຊ້ປະຈຳວັນຕ່າງໆ. ປີ 2006, ສິນິການມັດຜ້າຍ້ອມສີຂອງເຜົ່າປາຍ ຖືກຈັດເຂົ້າໃນບັນຊີລາຍຊື່ມໍລະດົກວັດທະນະທຳນາມມະທຳລະດັບຊາດຂອງຈີນ.

ແຫຼ່ງຂ່າວ: ເວັບໄຊປະຊາຊົນ ຈີນ, ຫ້ອງສື່ມວນຊົນຢູນນານ

(ສະໜອງຂໍ້ມູນໂດຍ: ສູນການສື່ສານສາກົນພາກພື້ນອາຊີໃຕ້-ອາຊີຕາເວັນອອກສ່ຽງໃຕ້ແຂວງຢູນນານ)



ynzhanba@163.com
laos.yunnangateway.com

ຫ້ອງສະຕູດີໂອທີ່ແລກປ່ຽນກັບທົ່ວໂລກ

“ຂ້ອຍຫວັງວ່າ, ຂ້ອຍຈະສາມາດນຳສິ່ງເຄື່ອງທັດຖະກຳຂອງຈີນ ໄປສູ່ຕ່າງປະເທດຂອງຈີນ ໄປສູ່ຕ່າງປະເທດຖະກິດທ່ອງຖິ່ນ.” ຢູ່ອັງກິດ, ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ໄດ້ຕິດໂປສເຕີ ໂຄສະນາເຄື່ອງນຸ່ງທີ່ເຮັດດ້ວຍມືຂອງຊາວບ້ານທັງຫຼາຍຢູ່ໃນຫ້ອງສະຕູດີໂອ ຂອງຕົນເພື່ອຊຸກຍູ້ການສົ່ງອອກເຄື່ອງນຸ່ງຊົນເຜົ່າເຫຼົ່ານີ້ ໄປຕ່າງປະເທດ.

ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ມັກວາງສະແດງຜະລິດຕະພັນແບບອ້ອຍຕ້ອຍຂອງຊາວບ້ານທັງຫຼາຍ ແລະ ສົ່ງເສີມໃຫ້ລູກຄ້າອອກແບບຊຸດເຄື່ອງນຸ່ງຂອງຕົນດ້ວຍຕົນເອງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເສື້ອໄມໂຍ ແລະ ໂສ້ງຂອງເຜົ່າປາຍແບບດັ້ງເດີມປະສົມເຂົ້າກັນແລ້ວກາຍເປັນເຄື່ອງນຸ່ງແຜ່ຊັ້ນແບບໃໝ່.

ຍີ່ຫໍ້ຊຸດເຄື່ອງນຸ່ງຂອງນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ດຽວນີ້ມີຊື່ສຽງໂດ່ງດັງແລ້ວ, ທຸກເດືອນຈະມີໃບສັ່ງຊື້ 200 ຫາ 300 ໃບ. ນາງ ເວົ້າວ່າ: “ມີແມ່ຍິງ ບາງຄົນໄດ້ເອົາຊຸດເຈົ້າສາວທີ່ຕິດຕັດຫຍິບມາເປັນເວລາໜຶ່ງປີຫາສອງປີມາໃຫ້ຂ້ອຍຂາຍ ເພື່ອເປັນຄ່າຄອງຊີບ, ຂ້ອຍກໍຍິນດີຂາຍຊ່ວຍເຂົາເຈົ້າ. ຂາຍໄປຕ່າງປະເທດເປັນການສືບສານເຄື່ອງນຸ່ງ ແລະ ກໍເປັນຂະບວນການທີ່ສ້າງສາຍພົວພັນລະຫວ່າງວັດທະນະທຳຕ່າງກັນ.”

ນັກສຳມະນາກອນຜູ້ໜຶ່ງທີ່ມາຈາກປະເທດຕຣິນິດ ແລະ ໂຕບາໂກ ມັກຊຸດທີ່ມີຮູບຖັກແລ້ວອອກໄມ້ຫຼາຍ, ຊື່ໄປບໍ່ດົນ ກໍໄດ້ນຸ່ງຊຸດນີ້ໄປເຂົ້າຮ່ວມງານດອງຂອງເພື່ອນອິນເດຍຜູ້ໜຶ່ງ, ສິນິຖັກແລ້ວປານິດຂອງຊຸດນີ້ ໄດ້ດຶງດູດສາຍຕາຂອງຄົນທັງຫຼາຍ, ການແລກປ່ຽນວັດທະນະທຳຢູ່ໃນງານດອງທີ່ເປັນສະຖານທີ່ສຳຄັນແບບນີ້ເຮັດໃຫ້ ນາງ ຕ່ວນຍິຣານ ຮູ້ສຶກດີໃຈທີ່ສຸດ.

